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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Christiansborg 12. april 2016 

Svar på Social- og Indenrigsudvalgets spørgsmål nr. 1 (L 119 - § 
7. Finansministeriet) af 29. marts 2016 stillet efter ønske fra Rune 
Lund  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om lovforslaget vil medføre en svækkelse af de danske standarder på 

området for IT-sikkerhed? 

 

Svar 

Jeg har bedt Digitaliseringsstyrelsen om at biddrage til besvarelsen, og det er Digi-

taliseringsstyrelsens vurdering, at lovforslaget ikke vil medføre en svækkelse af de 

danske standarder på området. I lovforslaget gives der bemyndigelse til at udpege 

en række standarder for at opretholde det til enhver tid fornødne sikkerhedsni-

veau. Dette vil understøtte mindst samme sikkerhedsniveau som i dag. 

Der arbejdes i øjeblikket på en bekendtgørelse, som skal udpege præcis, hvilke 

standarder der skal anvendes fremover.  

 

Bekendtgørelsen peger på standarder, som er udarbejdet af ETSI (European Tele-

communications Standards Institute). Det skyldes dels, at det nuværende sikker-

hedsniveau er fastlagt i OCES-standarden, som blev udarbejdet med udgangs-

punkt i en tidligere ETSI-standard. Derudover har Kommissionen givet ETSI 

mandat til at tilpasse standardiseringsarbejdet, der relaterer sig til eIDAS-

forordningen. I det tilfælde, at Kommissionen vælger at regulere området, forven-

tes det, at de samme standarder fra ETSI vil blive udpeget. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Claus Hjort Frederiksen 

Finansminister 
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